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ΕΡΩΤΗΣΗ  
Προς:  

1. Την Υπουργό Πολιτισμού, κ. Λίνα Μενδώνη, 
2. Τον Υπουργό Υποδομών και Μεταφορών, κ. Χρήστο Σταϊκούρα, 
3. Τον Υπουργό Εσωτερικών, κ. Θεόδωρο Λιβάνιο. 

 
 
ΘΕΜΑ: «Προστασία αρχαιολογικού χώρου Δελφών, κατοίκων και 
επισκεπτών από βροχοπτώσεις επί της οδού Δελφών Αράχωβας» 
 
Κυρία και κύριοι Υπουργοί, 
 
Η προστασία του αρχαιολογικού χώρου Δελφών και η προστασία διέλευσης κατοίκων 
και επισκεπτών επιτάσσει την υλοποίηση έργου προστασίας επί της Εθνικής Οδού 
Δελφών Αράχωβας από βραχοκαταπτώσεις.  
 
Θα είναι ισχυρό  οικονομικό πλήγμα για την πόλη των Δελφών και το Δήμο Δελφών ο 
χρόνιος αποκλεισμός διελεύσεων από την Εθνική Οδό Δελφών Αράχωβας, ενώ η μη 
ενημέρωση των κατοίκων για τον σχεδιασμό ενεργειών για την διαχείριση του έργου  
άρσης καταπτώσεων προκαλεί προβληματισμό. Είναι δεδομένο ότι η ασφάλεια του 
πληθυσμού και των επισκεπτών είναι προτεραιότητα και δεν μπορεί να τεθεί σε 
αίρεση. 
 
Στην περιοχή κατά μήκος της Εθνικής Οδού Αράχωβας – Δελφών και ανάντη του 
Αρχαιολογικού Χώρου, έχει συνταχθεί η ειδική μελέτη με τίτλο: «ΜΕΛΕΤΗ 
ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΑΠΟ ΚΑΤΑΠΤΩΣΕΙΣ ΣΕ ΤΜΗΜΑ ΤΗΣ Ε.Ο. ΑΡΑΧΟΒΑΣ – 
ΔΕΛΦΩΝ, ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΟΧΗ ΤΟΥ ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΙΚΟΥ ΧΩΡΟΥ ΔΕΛΦΩΝ», με 
στόχο την ολοκληρωμένη προστασία της ευρύτερης περιοχής του Αρχαιολογικού 
Χώρου και του τμήματος της Ε.Ο. Αράχοβας – Δελφών, που τον διασχίζει από τις 
καταπτώσεις – βραχοκαταπτώσεις που προκύπτουν από τα εν γένει κατακόρυφα 
κατακερματισμένα πρανή του ορεινού όγκου που τα περιβάλλει. 
 
Η προκήρυξη του έργου της παραπάνω αναφερομένης μελέτης έγινε από το 
Υπουργείο Πολιτισμού και Αθλητισμού τον Ιανουάριο του 2023, με συμβατικό 
αντικείμενο έργου περίπου 5.600.000 ευρώ, πλέον ΦΠΑ. 
 
Διαχρονική εκκρεμότητα για την περιοχή παραμένει η ενοποίηση του αρχαιολογικού 
χώρου Δελφών, εκκρεμότητα που δυστυχώς δεν αντιμετωπίστηκε σε επίπεδο 
σχεδιασμό και μελετών από τους διαθέσιμους πόρους του Ταμείο Ανασυγκρότησης, 
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ισχυρή εναλλακτική χρηματοδότησης σε σχέση με τους περιορισμένους πόρους 
Περιφερειακών και Τομεακών επιχειρησιακών Προγραμμάτων. 
 
Σήμερα, αναζητούμε ασφαλείς λύσεις για την περιοχή, λύσεις που θωρακίζουν την 
οδική ασφάλεια και την προστασία του αρχαιολογικού χώρου στην περιοχή, αλλά και 
λύσεις που δεν θα οδηγήσουν σε χρόνιο αποκλεισμό με δυσμενείς οικονομικές 
επιπτώσεις στην περιοχή. 
 
Κατόπιν αυτών ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί, 
 

1. Ποια η εικόνα από τεχνικές αυτοψίες στην περιοχή μετά και την δεύτερη 
βραχόπτωση στον άξονα της Εθνικής Οδού Δελφών – Αράχωβας;  

2. Σε ποια σημεία χρειάζονται τεχνικές παρεμβάσεις; 
3. Ποια είναι τα άμεσα μέτρα άρσης επικινδυνότητας καταπτώσεων στην περιοχή 

και ποιος ο ορίζοντας υλοποίησης τους και πότε και κάτω από ποια μέτρα 
ασφαλείας θα ανοίξει η οδός Δελφών – Αράχωβας; 

4. Πότε θα εκκινήσει και θα ολοκληρωθεί το έργο  «ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ ΑΠΟ 
ΚΑΤΑΠΤΩΣΕΙΣ ΣΕ ΤΜΗΜΑ ΤΗΣ Ε.Ο. ΑΡΑΧΟΒΑΣ – ΔΕΛΦΩΝ, ΣΤΗΝ ΠΕΡΙΟΧΗ 
ΤΟΥ ΑΡΧΑΙΟΛΟΓΙΚΟΥ ΧΩΡΟΥ ΔΕΛΦΩΝ», η προκήρυξη του οποίου έγινε από 
το Υπ. Πολιτισμού και Αθλητισμού τον Ιανουάριο του 2023; 

5. Ποιος ο σχεδιασμός της κυβέρνησης για την ενοποίηση του αρχαιολογικού 
χώρου Δελφών; 
 

 
 

Οι ερωτώντες βουλευτές 
 
 
 

Γιώργος Μουλκιώτης 
 
 
 

Παναγιώτα (Νάγια) Γρηγοράκου 




